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Op 7 oktoberjl. heb ik uw brief ontvangen aangaande de status van het lopende
onderzoek naar de inkopen PBM dat door Deloitte Forensic & Dispute Services B.V.

(hierna Deloitte) wordt uitgevoerd. U geeft hierin aan welke oorzaken er volgens u

ten grondslag liggen aan de vertraging van de eerder richting Kamer

gecommuniceerde opleverdata. Ik heb uw schrijven zorgvuldig gelezen en reageer

onderstaand per punt op de door u opgenomen hindernissen.

A) Uitgangspunten bij de start van het onderzoek

Ik deel uw mening over het feit dat het hier gaat om een onderzoek met een

andere invalshoek dan het voorgaande onderzoek dat door Grant Thornton is

uitgevoerd. Het is dan ook juist om die reden dat de voormalig minister van VWS,
mevrouw van Ark, in haar brief op 8 juni jl. aan de Kamer heeft laten weten dat zij
aanvullend onderzoek zou laten doen. Dat de veiliggestelde data binnen mijn

departement niet hebben voldaan aan uw verwachtingen betreur ik. Ik zal erop

toezien dat hiertoe bevoegde functionarissen van mijn departement de gevraagde

lijst potentiéle databronnen —conform de op hun rustende verantwoordelijkheden-
controleren en dat eventuele aanvullingen hierop met u gedeeld worden.

B) Proces van het identificeren van relevante custodians

VWS hecht grote waarde aan de onafhankelijkheid en onpartijdigheid van het

onderzoek. Zoals u zelf aangeeft hebben betrokken ambtenaren binnen mijn

ministerie met u meegedacht over de lijst custodians. Daarnaast is de lijst in de -

voor het onderzoek ingestelde- Onderzoekscommissie en Adviescommissie aan

bod gekomen. Op basis van de bevindingen van Deloitte over de door VWS

aangeleverde mappenstructuur zullen de betrokken directeuren binnen mijn
ministerie worden gevraagd om eventuele aanvullingen te doen als het gaat om

relevante mappen die binnen de directieomgeving zijn opgeslagen. De[ize |
zullen dan tevens gevraagd worden de lijst met personen die betrokken waren bij
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de inkopen PBM te controleren. Ik vind het overigens een belangrijke taak van het

onderzoeksbureau, om zich breed te laten informeren en zich niet te beperken tot

custodians die vanuit mijn ministerie worden aangedragen/geidentificeerd.

C) Veiligstellen en verkrijgen van data

Ik onderschrijf het streven van Deloitte om een kwalitatief, hoogwaardig en

diepgaand onderzoek op te leveren. En dat het daarvoor noodzakelijk is om over

alle relevante onderzoeksinformatie te beschikken. Ik kan mij echter niet vinden in

uw constatering dat er een ‘aanzienlijk deel’ van de aangeschreven

(oud)medewerkers afwijzend heeft gereageerd. Op een enkeling na is inmiddels

met iedereen contact geweest, waarbij het overgrote merendeel heeft aangegeven

medewerking te verlenen met het onderzoek. Ik hoop dat u dit beeld inmiddels

ook met mij deelt. Hieronder zal ik reageren op de verschillende door u benoemde

hindernissen die u heeft ervaren tijdens dit proces.

C1)Gegevensdelingsovereenkomst
Het klopt dat VWS een nauwgezet proces heeft gevolgd om tot een juiste

gegevensdelingsovereenkomst te komen en dit zijn weerslag heeft gehad op de

start van het onderzoek. De handelswijze waarvoor is gekozen wordt echter

volledig gestaafd door het advies van de Landsadvocaat, die eveneens aangeeft
dat het delen van gegevens conform de AVG vraagt om de nodige processtappen
die niet voorzien waren in het voorstel dat VWS bij aanvang van het onderzoek

vanuit Deloitte heeft ontvangen. Nu de huidige gegevensdelingsovereenkomst is

ondertekend zal ik erop toezien dat de relevante data zo snel als mogelijk, maar

met oog voor zorgvuldigheid en het doorlopen van de juist procedures, aan

Deloitte ter beschikking wordt gesteld conform de gemaakte werkafspraken.

C2)Beveiligingseisen en dataverwerking

Op 7 oktober is Deloitte gestart met het verwerken van de data binnen de

standalone ICT-opstelling op een hiervoor aangewezen locatie binnen de muren

van het Rijk. Dat het proces van dataverwerking invioed heeft op de doorlooptijd
van het onderzoek kan ik begrijpen.

C3)Data werkafspraken en advies landsadvocaat

Het gewenste gesprek met ambtenaren van VWS, Deloitte en de landsadvocaat

over het advies heeft reeds plaatsgevonden op 11 oktoberjl. Als uitkomst van dit

gesprek zal het advies van de Landsadvocaat over het dataprotocol gefinaliseerd
worden en kan het -zodra gereed- gedeeld worden met Deloitte.

C4) Eigenaarschap van de data

Ik heb advies gevraagd aan de juridische afdeling van mijn ministerie aangaande
de LCH-data en de positie van VWS. Door onze juristen is inmiddels vastgesteld
dat vanwege het feit dat VWS doel en middelen van de verwerking heeft bepaald,
het ministerie daarmee verwerkingsverantwoordelijk is voor de data van het LCH

die momenteel opgeslagen zijn bij het CIBG. WJZ adviseert dat de data bij het

CIBG gedeeld kunnen worden met Deloitte op dezelfde grondslag en onder

dezelfde voorwaarden die gelden voor de VWS data. Een in de crisistijd opgestelde
DPIA (data privacy impact assesment) vormt een belangrijk ingrediént om tot dit

besluit te komen. Het LCH heeft VWS in dit document als

verwerkingsverantwoordelijke aangemerkt.
Daarnaast heb ik contact gezocht met mijn collega’s bij andere departementen om

te bezien hoe we uw onderzoek zo goed mogelijk kunnen faciliteren wanneer u

ook data van andere departementen wilt betrekken bij het onderzoek. Er is op 28
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oktober a.s. een bijeenkomst gepland met de contactpersonen van de

departementen, VWS en Deloitte om dit nader te bespreken.

D) communicatie Meldpunt

Ik onderschrijf het belang van een brede bekendheid ook onder oud-medewerkers

van VWS en andere betrokkenen bij de inkopen van PBM. Het meldpunt is

inmiddels in twee Kamerbrieven genoemd (9 augustus en 15 september),
daarnaast heb ik mijn communicatieafdeling binnen het ministerie gevraagd om

ook via social media aandacht voor het meldpunt te vragen. Dit is inmiddels

gebeurd via het officiéle Linkedin account van het ministerie van VWS. Ook de

verlengde openingsperiode van het meldpunt zal in de eerstvolgende Kamerbrief

van de staatssecretaris worden opgenomen.

Tot slot wil ik mijn vertrouwen uitspreken in het feit dat zowel Deloitte als VWS al

de nodige inspanningen zullen leveren om het becogde doel te realiseren. Ook

persoonlijk zal ik mij inzetten om het onderzoeksproces zo gedegen en efficiént

mogelijk te laten verlopen.

Hoogachtend,

5.1.2e
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